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Dnr               -              -2005 
 
 
Sammanträdesdag   20 september 2005 

 
 
 Till 
 Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 
 
 

Projekt inom ramen för Stadsdelsförnyelse 
__________________________________________________________ 

 
 
 

Förslag till beslut  
  

 
Stadsdelsnämnden godkänner följande projekt inom ramen för stadsdelsförnyelse:     

• Stall parkleken Gulsippan            
• Film ” Hässelby på riktigt”    

 
 

Stadsdelsnämnden godkänner följande återremitterade projekt: 
• ULTUR ungdomslots till ungdomsråd 
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Anders Meuller 
Stadsdelsdirektör 
                                                                     Sven-Göran Södergren 
                                                                     Avdelningschef Stadsdelsmiljö och Teknik 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sammanfattning 

 
Förslagen till insatser har processats fram via arbetsgrupperna och vidare presenterats på  
samverkansmöte inom Stadsdelsförnyelse. 

 
             

1. Förvaltningen föreslår godkännande av följande förslag till projekt/insatser: 
• Stall parkleken Gulsippan, projekteringskost.              100 tkr 
• Film ” Hässelby på riktigt”.                    40 tkr 
 
 
 

  
2. Förvaltningen föreslår godkännande av följande återremitterade projekt: 

• ULTUR ungdomslots till ungdomsråd  330 tkr  2 år 
 

 
 

 
3. Redovisning av Idrottsförvaltningens svar på skrivelse angående återskapa av nedbrunnen 
byggnad på Maltesholmsbadet. 
 
 
 
 
 
 
 
   

  _____________________________________________________________________ 
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Bilagor: 
Bilaga 1 Ansökningar / projektbeskrivningar till februarimöte  
Bilaga 2 Anteckningar samverkansmöte 23 februari 2005. 
Bilaga 3 Anteckningar styrgruppens möte 21 mars 2005. 
Bilaga 4 Anteckningar styrgruppsmöte 2 maj 2005.  
Bilaga 5 Anteckningar samverkansmöte 8 juni 2005 
Bilaga 6 Ritning samt kostnadsberäkning av stall i Gulsippan 
Bilaga 7 Brev till Idrottsförvaltningen angående lokal på Maltesholmsbadet. 
Bilaga 8 Svar från Idrottsförvaltningen på skrivelse angående lokal på Maltesholmsbadet 
 

 
 
 
 
 
 
 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för Stadsdelsmiljö och Teknik i samarbete med Barn-, 
Ungdom- och Skolavdelningen.  Förslagen har också passerat styrgruppen för 
Stadsdelsförnyelse.  
  
Förvaltningen har varit återhållsamma i sitt tillstyrkande, och kritiskt granskat förslagen 
utifrån kriterier och mål samt utifrån förslagens positiva verkan på stadsdelens utveckling 
 
 
Ekonomisk redovisning 
Hässelby-Vällingby har totalt beviljats 33 mkr för Stadsdelsförnyelsearbete 2003-2006. 

 
 
 

Redovisning tidigare nämndbeslut; 
Tidperiod  2003 2004 2005 2006 
Nämndbeslut 2003 10 4,9 mkr   
Nämndbeslut 2004 04  5,0 mkr 2,6 mkr 1,5 mkr 
Nämndbeslut 2004 05  0,6 mkr 0,4 mkr 0,4 mkr 
Nämndbeslut 2004 06  3,1 mkr 0,9 mkr 0,9 mkr 
Nämndbeslut 2004 08  0,6 mkr 0,1 mkr 0,1 mkr 
Nämndbeslut 2004 09  1,1 mkr 0,0 mkr 0,0 mkr 
Nämndbeslut 2004 10  0,6 mkr         0,5 mkr    _ 
Nämndbeslut 2004 11    _ 0,1  mkr    _      
Nämndbeslut 2005 01 _   0,1  0,9 mkr 0,9 mkr 
Nämndbeslut 2005 02 _   _ 1,0 mkr        1,2 mkr 
Nämndbeslut 2005 04   0,8 mkr 1,3 mkr 
Nämndbeslut 2005 06    0,1 mkr 
   +______    +_____ +_____ +_____ 
Summa   4,9 mkr 11,1 mkr 7,3 mkr 6,4 mkr 
   
 
 
Den totala summan för beslutade projekt är 29,7 mkr, detta gäller projekt för hela 
verksamhetstiden 2003-2006. 
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Redovisning aktuella förslag från Förvaltningen; 
Kostnad för aktuella projektförslag år 2005    0,141 mkr 
Kostnad för aktuella projektförslag år 2006    0,329 mkr 
     +______ 
       0,470 mkr 
 
 
 SFNY projektet har förbrukat 8,6 mkr under 2003 och 2004, under 2005 planerar SFNY att 
förbruka 16,15 mkr och under 2006 8,25 mkr. Totalt 33 mkr. 
 
 

 
Förvaltningens redogörelse 
Nedan redovisas förslag till insatser som redovisades på samverkansmötet i  februari  2005 
och som krävt kompletteringar gällande ekonomisk kalkyl, ritningar m.m.  

 
 

Förslag till insatser / projekt 
 

• Stall i parkleken Gulsippan 
Projekteringskostnad 100 tkr 
Parkleken Gulsippan i Backlura har en unik öppen verksamhet med bl.a. djurhållning.  
Parklekens verksamhet tilltalar inte bara de boende i närområdet och stadsdelen, utan är ett 
utflyktsmål för hela staden. 
Utomhusmiljön i parkleken är handikappanpassad (en av få handikappanpassade parklekar i 
Stockholm) vilket breddar målgruppen, dock är inte den delen av parken där djuren finns 
handikappanpassad. 
Barn, ungdomar och föräldrar i parkleken Gulsippan föreslår nu att ett mindre stall byggs. 
Parkleken har idag får med lamm, höns, tuppar, undulater, kaniner och marsvin. Verksamheten 
vänder sig till alla åldrar, det är mest barn och yngre tonåringar ”särskilt flickor” som är 
engagerade i den vardagliga djurhållningen. 
Parkleken har också inskriven LSS omsorg (omsorg om funktionshindrade ungdomar). 
Tanken bakom förslaget är att ta föra vidare kunskapen till de unga brukarna, kunskap kring både 
djur och natur.  Ungdomarna som bildat en djurklubb lär sig även samarbete, förenings och 
möteskunskap och att ta ansvar.  
För att utveckla denna verksamhet och odla ungdomarnas och då särskilt flickors intresse, önskar 
Gulsippan medel till att bygga ett mindre stall. Nya EU föreskrifter vad det gäller visningsdjur 
innebär att Gulsippans djurhållnings verksamhet inom en snar framtid måste ses över.  

 
Samverkansmötet i februari 2005 tyckte förslaget var spännande men efterlyste en ritning och en 
utförligare budget. Samverkansmötet påpekade att detta är en populär verksamhet för alla åldrar 
med särskild inriktning på flickor. Mötet stöttade idén och sa enhälligt ja till förslaget och till 
fortsatt projektering.  
 
Styrgruppen inser vikten av en verksamhet som Gulsippans djurhållning i stadsdelen, - att detta 
höjer områdets attraktivitet - att denna verksamhet är unik och bör prioriteras. Särskilt med tanke 
på att verksamheten är ett bra exempel på öppen fritidsverksamhet med inriktningen på 
tjejverksamhet. Men även verksamhetens inriktning på funktionshindrade ungdomar bör beaktas. 
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Förvaltningen anser att denna typ av verksamhet skall prioriteras, dock krävdes det ett bättre  
underlag som utgår ifrån behov och önskemål, en professionell projektering.    
Förvaltningen har därför tagit hjälp av den arkitekt som tidigare ritat handikappanpassningen av 
Gulsippans utomhusmiljö. Detta för att få fram ett förslag med ritning och kostnadskalkyl för stall 
att utgå ifrån.  
Samverkan vid framtagandet av detta underlag har skett med brukare både unga och gamla i 
närområdet, Gulsippans personal - Backlura Fritid AB - samt förvaltningen. Framtagandet har 
inneburit en kostnad på 50 tkr som förvaltningen tillstyrkt enligt delegation. 
 
Resultatet av denna projektering visar att kostnaden blir många gånger större än den från början 
äskade kostnaden på 1 mkr. Den uppskattade kostnaden för hela byggnationen med nytt stall 
beräknas sluta på 3,9 mkr.  
Se bilaga 6 (ritning).  
 
Förvaltningen bedömer att denna investering inte är möjlig inom ramen för Stadsdelsförnyelsens 
budgeten. En mindre investering bör dock göras för att anpassa och utveckla befintlig verksamhet 
utifrån EU direktiven Dock anser förvaltningen att bygga nytt stall och satsa på hästar inte är 
realistiskt i ett längre ekonomiskt och praktiskt perspektiv. 
Förvaltningen förordar att en projektering sker utifrån en lägre ambitionsnivå där möjlighet till 
framdragning av vatten och avlopp utreds samt ser över vilka insatser som är absolut nödvändiga 
enligt EU direktiven för att fortsätta driva och utveckla djurhållningen i parkleken Gulsippan. 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner de 50 tkr förvaltningen enligt delegation tillstyrkt 
samt ytterligare 50 tkr för fortsatt projektering av bl.a. framdragande av vatten och avlopp, även  
en översyn ur handikapp perspektiv bör göras. 
Därefter återkommer förvaltningen med en redovisning av förutsättningarna för att utveckla och 
behålla denna unika verksamhet. 

 
Förslaget uppfyller målen och kriterierna för SFNY vad det gäller ungdomar, fritidsaktiviteter, 
trygghet, skapar möjligheter för samverkan, nätverksbildande samt sociala träffpunkter i området 
och därigenom höjer områdets attraktivitet för boende.  
Se bilaga 6, kalkyl och ritning. 
Projekttid 2005-2006  
Projekterings kostnad.ca. 100 tkr.   
Förvaltningen tillstyrker100 tkr för projektering. 

 
 
 
• Film ”Hässelby på riktigt” 
Kostnad 125 tkr 
Förslaget presenterades av en grupp äldre ungdomar, som vill göra en film om hur det verkligen är 
att växa upp i Hässelby. Filmen ”Hässelby på riktigt” ska visa stadsdelen ur ungdomarnas 
perspektiv både positivt och negativt. Målet är att föra fram ungdomarnas egna tankar och väcka 
hopp om en ljusare framtid. 
Ungdomarna presenterade själva förslaget på samverkansmötet, tanken är att de ska intervjua 
andra ungdomar men också föräldrar, polis, socialtjänst, fritidsledare, domare m.fl. i syfte att visa 
att vuxna faktiskt kan lyssna på ungdomar och påvisa positiva erfarenheter av detta. Ungdomarna 
har tänkt att filmen ska användas som diskussionsunderlag i skolor, fritidsgårdar m.m. 
 
De flesta frågorna från deltagarna på samverkansmötet berörde den stora kostnaden för inköp av 
filmkamera (79 tkr av totalt äskade 125 tkr). Mötet undrade om det inte går att låna från Hässelby 
media gymnasium eller hyra eller använda billigare kameror.  
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Mötet ställde frågor om det inte går att samverka mer med Hässelby mediagymnasie kring hela 
filmen. Även funderingar om ungdomarna har tillräckliga kunskaper om filmning och klippning 
m.m. kom upp, särskilt med tanke på den tekniskt avancerade och dyrbara utrustningen.  
Ungdomarna uttryckte att det kan vara svårt att samverka med Hässelby media gymnasium kring 
den tekniska utrustningen framförallt vad det gäller lån av kamera, då alla ungdomarna ej är elever 
där.  
Mötet tyckte annars att det är bra med initiativ från ungdomarna själva.  
Mötet sa ja till förslaget med reservation kring kostnaderna, särskilt för inköp av kamera. 
 
Styrgruppen har begärt in kompletterande uppgifter från gruppen med anledning av osäkerhet 
kring vem som är ansvarig för insatsen, vart ungdomarna skall hålla till, såsom lokaler för 
planering filmning och redigering, samt lite undringar kring kostnaderna och samverkan med 
mediagymnasiet bl.a. kring kamera. Dessa uppgifter har nu inkommit till förvaltningen. 
Vällingby Fritid AB kommer att ansvara för projekt, ungdomarna kommer att hålla till i deras 
lokaliteter bl.a. kommer musikstudion på Tegelhögen användas. Gruppen kan också samverka med 
Hässelby mediagymnasium  kring klippning och redigering av filmen, dock ej kring kamera. 
Ungdomarna önskar en avancerad kamera samt vill ha visningsrätten till filmen. 
Gruppen räknar med att projekttiden kommer att vara 6 till 12 månader.  
 
Förvaltningen ser positivt på en film som fokuserar på fördelarna och tillgångarna i stadens 
ytterområden, och att konstnärliga initiativ tas av innovativa ungdomar i stadens ytterområde.  
Men precis som samverkansmötet anser förvaltningen att kostnaden för inköp av filmkamera är 
allt för hög, (79 tkr för en proffskamera). Förvaltningen ifrågasätter också behovet av en så pass 
kvalificerad kamera. Det finns bra filmkamrer till betydligt lägre pris som skulle fungera i detta 
sammanhang.  
Förvaltningen anser att samverkan med bl.a. skolor och fritidsgårdar är bra, dock är förvaltningen 
lite tveksam till att använda filmen som diskussionsunderlag. Filmen skall enligt ansökan beröra 
viktiga ungdomsfrågor som droger, kriminalitet, rasism och bråk. För att skapa ett bra 
diskussionsunderlag krävs en gemensam grund kring värderings och livsfrågor, då det är av 
yttersta vikt att det inte blir felvinklat. 
 
Förvaltningens förslag. 
Efter dialog med sökande föreslår styrgruppen att 40 tkr anslås till filmen och att Vällingby Fritid 
AB står som projektansvarig. Minskningen av summan motiveras av att förvaltningen anser att det 
går att anskaffa en kamera för ändamålet till betydligt lägre kostnad. 
Filmutrustningen tillhör förvaltningen och skall efter avslutat projekt lämnas åter till 
förvaltningen. Filmrätten tillhör förvaltningen, och kring filmens användande som 
diskussionsunderlag är det upp till förvaltning och nämnd att besluta efter påseende av 
slutresultatet.  
 
Kamera  15 tkr 
Filmmaterial  10 tkr 
Ljud & musik  10 tkr 
Övrigt   5 tkr 
+_____________ 
Totalt  40tkr 

 
Förslaget uppfyller målen om ungdomar, fritidsaktiviteter, demokrati.  
Projekttid 2005 – 2006 Ingen kostnad efter projekttiden slut. 
Äskad kostnad 125 tkr 
Förvaltningen tillstyrker 40  tkr 
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. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Återremitterade förslag till projekt / projekt 
 
• ULTUR ungdomslots till ungdomsråd 
(Äskad kostnad 521 tkr 2 år) Ny kostnad 330 tkr2 år 
Förslaget kommer ifrån Vällingby samverkansgrupp som föreslår att en hemsida riktad till 
ungdomar ska byggas av en ungdomslots tillsammans med ungdomarna, ungdomslotsen 
skall projektanställas.  
På denna sajt skall ungdomar ha möjlighet att chatta och ha synpunkter, samt ställa frågor 
till varandra, tjänstemännen och till politiker. 
Denna ungdomssajt ska i sin vidareutveckling leda till bildandet av ett ungdomsråd  - utifrån 
uppdrag av nämnden -. 
För att ständigt hålla denna sida levande och aktuell samt för att ansvara för det fysiska 
kontaktnätet, ska en person ” en ungdomslots” anställas. Denna person ska ha god 
kännedom om ungdomar och deras mötesplatser, samt inneha it-kompetens och dessutom 
viss kännedom om förvaltningen.  Denna koordinator skall leda arbetet (med en styrgrupp i 
bakgrunden). Under första året krävs heltid vid uppbyggnaden av ungdomssajten och 
ungdomsrådet, därefter halveras denna insats under andra året, som dock endast kommer att 
pågå i tre månader p.g.a. att beslutet dragit ut på tiden och projektstarten försenats. I och 
med detta kommer också projektkostnaden att bli mindre än beräknat.  
Projektet föreslås inrymmas i Vällingby Fritid ABs verksamhet och utgå ifrån lokaliteterna 
på Vällingby fritidsgård ”Tegelhögen”. 
Ungdomsrådet skall ta upp och behandla frågeställningar i ett brett perspektiv, hemsidans 
möjligheter är oändliga. 
 
Samverkansmötet ställde frågor kring behovet av denna verksamhet. Mötet tyckte att det var 
en bra idé att låta ungdomar komma till tals, och att detta forum var en bra metod att nå 
ungdomar. 
En deltagare påpekade att det var bra att verksamheten skulle vara placerad i ungdomarnas 
egen verklighet på fritidsgårdarna.  
Mötet ställde också frågor riktade direkt till ungdomarna som deltog i samverkansmötet 
”vad de egentligen tyckte om idén”. Ungdomarna tyckte att det var ett bra förslag och att 
detta är ett sätt att kommunicera som tilltalar ungdomar. 
Mötet var enat positiva till förslaget. 
 
Styrgruppen ser endast positiva möjligheter i detta förslag.  
Att skapa kontaktnät och att inrätta kommunikationsarenor för att stötta ungdomar i sitt 
samhällsengagemang, att ge ungdomarna själva möjligheter att komma till tals och påverka 
går helt i linje med förvaltningens övriga ungdomsarbete och uppdrag.  
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Förvaltningen stöttar tanken att ungdomarna och lotsen tillsammans bygger upp denna 
hemsida och utifrån detta arbete bildar ett ungdomsråd.  
 
Enligt remissförfrågan till skolor och fritidsgårdar - som genomförts på uppdrag av nämnden 
- så ställer sig svarande verksamheter positiva till förslaget om bildande av ungdomsråd via 
en hemsida med chatt möjligheter. 
Fritidsgårdarnas besökare är positiva till att det inte är någon specifik ungdomsgrupp som är 
utvald, utan att rådet är öppet för alla ungdomar, ett forum där alla har möjlighet att komma 
till tals. Och inte en vältalig ungdomselit, utan ett öppet forum där ungdomslotsen har en 
viktig roll att låta alla komma till tals.  
En skola  förordande en hemsida endast för elever och elevråd i grundskolan samt 
missuppfattade förslaget  att chattningen skulle ske på själva fritidsgården. Detta är inte 
tanken, chattandet skall kunna ske från alla möjliga ställen, däremot skall fritidsgården vara 
precis som man svarar i enkäten en mötesplats för att (citat)”träffas live”. 
Samma skola ifrågasätter anonymiteten vid chattning. Förvaltningen ser både för och 
nackdelar med detta. Ungdomarna kan fråga om saker man annars inte skulle våga föra 
fram. Men det finns också en fara och där har ungdomslotsen en viktig roll, precis som 
övriga ungdomar som skall vara med och utforma hemsidan och använda den. 
Genom förslaget ”ULTUR - ungdomslots till ungdomsråd”  så skulle stadsdelen nå  en 
bredare kategori av ungdomar såsom elevorganisationer, skolor, föreningsaktiva, 
musikintresserade, besökare på parklekar och fritidsgårdar m.fl. 
 
Förslaget uppfyller mål och kriterier för SFNY avseende ungdomar, samverkan och 
demokrati men även trivsel, trygghet, fritidsaktiviteter. Även målen att motverka och bryta 
fördomar, rasism och diskriminerande strukturer uppfylls. 
Projektets syfte är att via tydliga former upprätta kommunikations arenor för ungdomar i 
syfte att påverka. 
 
Vid eventuell förlängning av projektet efter 2006 kommer det innebära en driftskostnad efter 
projekttiden slut. Beräknad kostnad efter projekttiden 265 tkr/år. 
Projekttid  2005-2006  
Kostnad 330 tkr  / 1 år och 3 månader 
Förvaltningen tillstyrker förslaget. 
 
 

 
Redovisning av svar från idrottsförvaltningen på SFNY förslag att återskapa nedbrunnen 
byggnation  på Maltesholmsbadet. 
• Trivselskapande åtgärder på Maltesholmsbadet, beräknad kostnad 1 692 tkr   
Initiativet till idén och förslaget kom ifrån arbetsgruppen i Hässelbystrand våren 2004. Tanken var 
att förbättra miljön och trivseln på Maltesholmsbadet som fått en ökad tillströmning av besökare.  
Arbetsgruppen påpekar att då  Maltesholmsbadet nyttjas av många olika kategorier av 
människor, är det viktigt att badet fungerar ordentligt, en viktig del är att den nedbrunna 
byggnaden återskapas. Nu hyrs Baja Major för allmänheten och en manskapsbod för 
personalen in varje sommar.  
Många av besökarna på badet har invandrarbakgrund och det uppstår ofta problem då det 
inte finns tillgång till omklädningsrum utan endast Baja Major att klä om i, detta gäller 
främst kvinnorna. 
Syftet med förslaget är att skapa bättre trivsel på badet genom att sprida kunskap och 
förståelse för den allmänna säkerheten och trivseln. Detta ska ske genom olika insatser som 
informationsspridning och fysiska insatser.  
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Styrgruppen och samverkansgruppen såg positivt på förslaget då det skulle gynna hela stadsdelen 
och skapa bättre trivsel på badet, särskilt med tanke på det ökade tillströmningen av besökare.  
På nämndsammanträdet i juni 2004 beslutade nämnden att anslå 290 tkr till fysisk förnyelse samt 
framtagande av informationsmaterial, samt uppdrog åt förvaltningen att kontakta 
Idrottsförvaltningen kring finansiering av återuppbyggnad av lokal. Den fysiska upprustningen 
pågår liksom arbetet med Hässelby mediagymnasium kring informationsfolder. 
Förvaltningen har nu erhållit svar från Idrottsförvaltningen som anser att ansvaret för byggnation 
av ny lokal bör ligga på Stadsdelsförvaltningen, som via kommunfullmäktige bör söka särskilda 
investeringsmedel för detta.  
Bilaga 7 Brev till Idrottsförvaltningen 
Bilaga 8 Svar från Idrottsförvaltningen 

 
 
 
 
 

Förvaltningens förslag 
  
 
I enlighet med redovisnigen ovan föreslås nämnden besluta följande; 
 
 
1. Stadsdelsnämnden godkänner följande förslag till projekt inom ramen för 
Stadsdelsförnyelse. 
 

• Stall parkleken Gulsippan, steg 1 samt projekteringskost.           100 tkr 
• Film ” Hässelby på riktigt”                40 tkr 
 
 
 

  
2. Stadsdelsnämnden godkänner följande återremitterade projekt inom ramen för 
Stadsdelsförnyelse. 

• ULTUR ungdomslots till ungdomsråd  330 tkr  1 år 3 mån 
 
 
 

 
 
 

 
 

    
 

 


